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Zápis z 53. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 25. 4. 2013 

 

Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. 

Petra Škopová,MBA, Radomír Hanačík, Lubomír Burkoň, Ivan Jüptner, Daniela Augustinová 

Omluveni: Jaroslav Vojtěch, Ing. Zdeněk Perlinger, Ing. Petr Mareš, Mgr. Jan Havlíček- 

zástupce SZIFu                                                                                                                

Hosté: Mgr. Milena Řeháková                                                                                                                

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 53. jednání ABK a představil 

nového člena komise Mgr. Milenu Řehákovou (Samostatné oddělení vládní a parlamentní 

agendy MZe), která nahradila v ABK Mgr. Bohdana Kyselu. 

 

2.     Kontrola zápisu z 52. jednání ABK 

Zápis z 52. jednání ABK byl schválen bez připomínek.                                                                           

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Augustinová- podnět č.70 restrukturalizace vinic: požadavky ze strany ABK jsou 

zahrnuty v připravované novele zákona o zemědělství                                                                                                                               

úkol:  Mgr. Řeháková ve sledování, v případě změn informovat 

•   Ing. Stehlík- řešení biopásů- pokračuje se v jednáních s Ing. Landou                                                

úkol:  trvá, sledovat 

•   Ing. Šimon- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná administrativa:          

informoval Ing. Stehlík- probíhá komunikace se zástupci CS. Realizace se bude vyvíjet ve 

spolupráci CS, SZIFu (dohled- Mgr. Havlíček) a MZe (dohled- Mgr. Řeháková ve spolupráci 

s Mgr. Vlasákem, upřesnění podmínek).                                                                                                                                                      

úkol:  trvá, Mgr. Havlíček a Mgr. Řeháková podat případné informace na příštím jednání 

POZN.- Ing. Stehlík přeposlat mail. komunikaci se zástupcem CS Mgr. Řehákové (v kopii Mgr. 

Havlíčkovi). 
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•  Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.283 hromadné podání MAS k nečinnosti ŘO PRV vůči 

MAS ve věci hodnocení MAS 2011 + podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : předchozí 

trvá                                                                                                                                                         

úkol:  trvá, p. Hanačík projedná řešení s 1. NM Správního úseku, podat informaci na příštím 

jednání  

•   jednání MMR + ABK : informoval Ing. Stehlík (dle zápisu z 51. jednání) 

 
 polní mlat (návrh definice) 

- dle informace z MMR (Ing. Jechová) se pracuje na provedení definice polního mlatu 
ve formě metodiky. Příslušný obor MMR přislíbil kontaktovat pana předsedu ohledně 
případných připomínek před konečným schválením. 

 jednoduché zemědělské stavby ve volné krajině                                                                       
- viz. podnět č. 302 
 

•   Ochranná pásma vodních zdrojů – nečinnost ze strany VÚV (Výzkumný ústav 
vodohospodářský), řádné nedoplňování dat do LPIS a následný nesoulad mezi LPIS a 
mapovými podklady Vodoprávních úřadů, nemožnost případné reklamace.  
úkol:  trvá, Ing. Stehlík domluvit jednání s NM Úseku vodního hospodářství Ing. Kendíkem 
 
 
•   jednání ČÚZK + SPÚ + ABK : informoval Ing. Stehlík, Ing. Šebek (dle zápisu z 51. jednání) 
 
 výmaz předkupního práva státu ke státním pozemkům                                                          

- pokračuje se dále v jednáních s ústředním ředitelem SPÚ JUDr. Šťovíčkem (ve 
spolupráci s ČÚZK) 

                                                                                                                                                             
Připomínka p. Burkoně: 6. 3. 2013 měla být v platnosti vnitřní prováděcí směrnice v rámci 
nevyužití předkupního práva – neučiněno. Při dalším jednání s JUDr. Šťovíčkem projednat i 
tuto skutečnost. 
             úkol:  trvá, Ing. Šebek, p. Burkoň pokračovat v jednáních s SPÚ  
 
 umožnění převádět v KN ornou půdu na TTP a zpět bez nutnosti vyjádření jakéhokoliv 

úřadu 
-  projednat zařazení do novely katastrálního zákona                                                                                                                                                      
úkol:  trvá,  Ing. Šebek ověřit a podat informace na příštím jednání 

 

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 
projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe:                                                             
ABK odeslala e-mail i oficiální dopis NM Ing. Žáka ŘO PRV Ing. Taberymu s výzvou k učinění 
nápravných kroků vyplývajících z provedeného šetření v daném případě (viz. zápis z 51. 
jednání ABK)- následné jednání Ing. Stehlíka a p. Hanačíka s Ing. Taberym, ř. odb. ŘO PRV 
stanovisko ABK MZE neakceptoval.                                                                                                               
ABK trvá na tom, aby nedocházelo k doplňování jakýchkoli „dodatečných“ podmínek 
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v systému vzdělávání v rámci projektů (posuzování efektivity projektu) v PRV. MZe (jeho 
pracovníci) není kompetentní měnit nebo upravovat vzdělávací praxi ČR a EU. 
Ing. Tabery vyzván k realizaci, jinak prostřednictvím PM.  
úkol:  trvá, čeká se na odezvu ze strany ŘO PRV, podat informace na příštím jednání                

 
•   Ing. Stehlík- podnět č.275 Zákon o myslivosti novelizovat ve smyslu snadnějšího vytváření 

honiteb : novelizace zákona o myslivosti  probíhá                                                                                                   

úkol:  splněn, vyřadit    

•   Ing. Vojtěch, Ing. Šebek- podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě : odeslán dopis 

NM MŽP Mgr. Podivínskému- odpověď obecná, bez návrhu konkrétního termínu jednání, 

který byl ze strany ABK požadován na základě závěru jednání zástupců ABK s ministrem MŽP 

úkol 1: havarijní plány -  trvá, Ing. Perlinger podat informace na příštím jednání                                                             

úkol 2:  p. Augustinová kontaktovat tajemnici NM MŽP Bc. Petru Schlägelovou a domluvit 

termín k projednání, informovat na příštím jednání 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.284 potvrzení bezdlužnosti : úkol:  podnět ve sledování                          

•   Ing. Škopová, Ing. Šebek, Ing. Perlinger- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce 
rostlinného původu : informoval Ing. Šebek- projednáno s VŘ MUDr. Šedivou, chybí ale 
konkrétní návrhy změn.                                                                                                                      
Uskutečnit jednání ve složení Ing. Šebek, Ing. Škopová, Ing. Perlinger a p. Nesrstová s cílem 
najít a vybrat konkrétní problémy zpracovatelů ovoce a zeleniny, které se následovně 
projednají s VŘ MUDr. Šedivou. 
úkol:  trvá, informovat na příštím jednání  
 

•   úkol z jednání - k Portálu farmáře: 

Mgr. Havlíček prověří na žádost členů ABK, proč se k přestupu mezi Portálem farmáře SZIF a 

Portálem farmáře MZe musí opakovaně vkládat heslo. 

•   úkol z jednání: Komora veterinárních lékařů ČR - problematika zaměstnávání veterinárního 

lékaře (veterinář zaměstnanec vs. veterinář OSVČ): informoval Ing. Stehlík- uskutečnit jednání 

s VO ochrany zvířat MVDr. Krumlem (konkrétní návrh legislativní změny), ve spolupráci Mgr. 

Řeháková                                                                                                                                              

úkol: trvá, informovat na příštím jednání 

•   Ing. Šebek- podnět č.302  Umisťování jednoduchých zemědělských staveb ve volné krajině: 

odeslán dopis NM MŽP (viz. podnět 281)                                                                                                                                 

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Šebek, Ing. Škopová- podnět č.303 Prodej mléka - malé provozovny: informoval Ing. 

Šebek- proběhlo jednání s MUDr. Šedivou a ŘO Fialkou. Z vyjádření zaslaného Sekcí potravin. 

výrob vyplývá:                                                                                                                                             

„Změna národních předpisů není dle výše navrhovaného možná, protože základní požadavky 
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jsou přímo stanoveny v právních předpisech EU (nařízení č. 852/2004). Výjimka podle článku 

1 odst. 2 písm. c) nařízení č. 852/2004 se vztahuje pouze pro přímý prodej malého množství 

syrového mléka konečnému spotřebiteli nebo místnímu maloobchodu, který je přímo dodává 

konečnému spotřebiteli, nikoliv ovšem ke zpracování, a platí jen pro prvovýrobce mléka 

(farmu). Dodávky syrového mléka z jednoho maloobchodu do druhého spadá do rámce 

nařízení (ES) č. 853/2004 a tato činnost podléhá schválení SVS.“                                                          

úkol:  trvá, Ing. Šebek, Ing. Škopová pokračovat v jednáních s MUDr. Šedivou, podat 

informace na příštím jednání                                                                                            

•   Ing. Šebek, Ing. Krogman, p. Burkoň, p. Augustinová- podnět č.304 Zlepšení fungování 

Registru zvířat na Portálu farmáře: informovala p. Augustinová- ABK jmenovala svého 

zástupce, který je zařazen mezi vzorek chovatelů s přístupem do testovací verze RZ.                 

Ing. Krogman k danému uvedl, že přístup zatím nebyl obdržen.                                                                                   

úkol 1:  vytvořit jednotný systém kategorizace VDJ v rámci resortu zemědělství (včetně ČSÚ): 

trvá, Ing. Šebek předjednal dané s Ing. Hrbkem (ČSÚ)- nutná oficiální žádost ze strany MZe  → 

ČSÚ. p. Augustinová- kontaktovat ŘO živočišných komodit Ing. Hojera. Ze strany MZe je 

potřeba připravit oficiální oslovení ČSÚ se žádostí o sjednocení kategorizace hospodářských 

zvířat dle DJ (podle nové vyhlášky). Podat informace na příštím jednání.                                     

POZN.- Ing. Stehlík uvedený požadavek předjedná s NM RNDr. Machem                                            

úkol 2:  trvá, p. Augustinová (ve spolupráci Ing. Krogman) kontaktovat VO CPR Ing. Tobolku, 

pokud zástupce za ABK neobdrží heslo do testovací verze RZ do 14 dnů, informovat na 

příštím jednání 

•   Ing. Stehlík- podnět č.314 Pozemkový úřad:  odezvu na daný podnět vyřizuje SPÚ, kterému 

byl dotaz autora odeslán                                                                                                                          

úkol:  za ABK vyřešeno, vyřadit  

•   p. Hanačík- p. Hanačík- podnět č.315 MAS-SZIF, podnět č.317 Nejasnosti Pravidel pro op. 
IV PRV – DPH: podněty sloučeny. 
ABK vznesla dotaz na Mgr. Havlíčka, zda je možné, aby metodické pokyny vydávané SZIF, byly 
vždy konzultovány s právním odd. SZIF - zatím bez odezvy. ABK odeslala maily s urgencí a 
oficiální dopis 1. nám. ředitele SZIF Ing. Šebestyánovi se žádostí o urychlené provedení 
nápravy v dané věci - zatím rovněž bez odezvy. 
úkol:  trvá, p. Hanačík pokračovat v řešení, odstranit výklady odd. metodiky op. 4. PRV SZIF 
formulované nad rámec povinností z Pravidel ad., návrh na tech. novelu Pravidel, informovat 
na příštím jednání. 
                                                                                      

•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.319 Veterinární léčiva v rámci EU: projednáno s VŘ Sekce 
potrav. výrob MUDr. Šedivou, ze stanoviska vyplývá:                                                                       
„Léčivo je nejprve schváleno ke konkrétnímu účelu a poté následuje jeho registrace 
výrobcem v jednotlivých státech. V případě, kdy není v ČR konkrétní léčivo registrováno a 
není na trhu jiné srovnatelné léčivo, je možné požádat o výjimku na použití neregistrovaného 
léčiva v ČR podle ustanovení §§ 46-48. Tato ustanovení jsou transpozicí směrnice č. 
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2001/82/ES, a z tohoto důvodu tuto oblast nelze národním předpisem upravit jinak. Změnit 
tuto současnou praxi je možné, pouze pokud bude navrženo provedení revize směrnice č. 
2001/82/ES. Vzhledem k tomu, že jde o stejnou praxi, která platí také pro humánní léčiva, 
bude prosazení změny velmi obtížné. Výše uvedenou výjimku lze pro neregistrovaná léčiva 
při splnění stanovených podmínek bez problémů získat.“                                                                   
úkol:  trvá, Ing. Šebek, Ing. Stehlík - projednat dané s veterinární komorou a informovat na 
příštím jednání                                                                                  

•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.320 Prodej ze dvora (skopové a kozí maso): projednáno s 

VŘ Sekce potrav. výrob MUDr. Šedivou, ze stanoviska vyplývá, že výjimka z nařízení č. 

853/2004 dané neumožňuje                                                                                                                       

úkol:  trvá, Ing. Šebek, Ing. Stehlík uskutečnit jednání s ČSCHOK a domluvit další postup 

řešení, informovat na příštím jednání                                                                                      

•   Ing. Stehlík- podnět č.322 Navrácení pozemků - ZD Sepekov: odezvu na daný podnět 

vyřizuje SPÚ, kterému byl dotaz autorky odeslán                                                                                                                          

úkol:  za ABK vyřešeno, vyřadit                                                         

•   Ing. Stehlík, Mgr. Řeháková- podnět č.325 Odborná způsobilost, školení vs. dosažené 

odborné vzdělání: úkol: trvá, čeká se případná odezva JUDr. Teličky 

•   Ing. Mareš- podnět č.328 Výběrové řízení (dotační titul 1.3.2. - Mladý začínající): 

informoval Ing. Šebek- projednána možnost řešení se SZIFem, udělena výjimka, SZIF bude 

autora podnětu informovat                                                                                                                         

úkol:  vyřešeno - vyřadit                                                                                   

•   p. Hanačík- podnět č.330 Žádost o posouzení výkladu PRV, Opatření IV.2.1.:  všechny 

podklady k podnětu odeslány se žádostí o prošetření Mgr. Havlíčkovi - zatím bez odezvy.                                                                                                                                                                                                                                 

úkol:  trvá, p. Hanačík podá informace na příštím jednání 

•  Mgr. Havlíček- podnět č.331 Inspekce SZPI: autorem doplněné informace odeslány SZIF, 

požádáno o opětovné prověření u SZPI                                                                                                  

úkol: trvá, podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.332 POR – zrušení I. stupně : projednat dané s NM RNDr. 

Machem                                                                                                                                                        

úkol: trvá, podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.333 Změna Nitrátové směrnice: na jednání s MŽP (v 

rámci podnětu č. 281) bude otevřena také otázka zjednodušení evidence přísunu dusíku 

v rámci farmy (návrh přepočtu produkce N na výměru podniku. Pokračovat v přípravě návrhu 

změny Nitrátové směrnice.                                                                                                                         

úkol: trvá, podat informace na příštím jednání 
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•   Ing. Stehlík- podnět č.334 Intenzita pastvy a přepočet VDJ u koní: informovala p. 

Augustinová- Odbor environmentálních podpor PRV (ŘO Ing. Landa) zaslal požadované 

stanovisko k podnětu (změna zatížení DJ a možnost propočtu dle skutečné váhy chovaného 

druhu zvířete , změna připravena od r. 2014) . Autorce odeslaná odpověď.                                                                                                                                                                                                                                  

úkol:  za ABK vyřešeno – vyřadit 

•   podnět č.335 PGRLF - program půda: Ing. Šebek projednáno s Ing. Malíkovou (VÚ podpor 

PGRLF), t. č. bez návrhu řešení                                                                                                                                                         

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání         

•   podnět č.336 Agentura LPIS-informovanost: Ing. Perlinger- podnět týkající se mimořádné 

aktualizace LPIS a následnému masivnímu odpočtu ploch. Odesláno VO CPR Ing. Tobolkovi se 

žádostí o stanovisko + návrh řešení, zatím bez odezvy.                                                                

úkol:  p. Augustinová opětovně kontaktovat VO CPR Ing. Tobolku, podat informace na příštím 

jednání 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.339 BOZP + PO:  Ing. Stehlík, Ing. Škopová, p. Hanačík- zkusit projednat možnosti 

s MPSV (nastavit podmínky pro mikro a velké podniky)                                                                                                                                                          

úkol:  p. Augustinová- odeslat dopis ministryni Ing. Müllerové se žádostí k uskutečnění 

jednání, informovat na příštím jednání  

•   podnět č.340 FÚ- digitalizace katastru: Ing. Stehlík- projedná řešení osobně s autorem 

podnětu                                                                                                                                                         

úkol:  vyřadit        

•   podnět č.341 AZV Vyškov - Agenda Evidence, Portál farmář, Portál eAGRI: Ing. Stehlík. Ing.  

Krogman- podnět týkající se rozorání PB (cizím zaviněním) + následné sankce ve formě 

odebrání dotace. Stěžovatelka byla pravděpodobně ze strany AZV Vyškov dotlačena 

k podpisu změny hranice půdního bloku. Sdělit stěžovatelce, že ji nemůže nikdo nutit 

k podpisu změny užívání jenom z toho důvodu, že jí vedlejší JZD zaoralo do pastviny. 

Stěžovatelka si musí hájit důsledněji svá práva a nepodepisovat, cokoli jí AZV předloží. Na 

druhé straně lze lépe školit AZV, aby byly skutečně nezávislým orgánem. Systémové 

momenty této kauzy jsou dva: 1) Je potřeba navýšit procento tolerance u rozorávání. 2) 

Rozkladová komise při sporech o užívání rozhoduje se zpětnou platností o zápisech do LPIS. 

Uvedené je krajně nevhodné. Rozkladová komise by měla rozhodovat zpětně nanejvýš o 

relevanci PDÚ a nikoli o zpětném užívání daného pozemku, tzn. nikoli o zpětném zápisu do 

LPIS. To pak vede k chaosu a z LPIS se stává virtuální evidencí PDÚ a nikoli skutečného 

užívání. Případnou náhradu škody (bezdůvodné obohacení) mohou strany řešit standardní 

soudní cestou.                                                                                                                                                                                                                                                                 
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úkol:  Ing. Stehlík- téma: neoprávněné užívání PB evidovaného v LPIS otevřít na PM, podat 

informace na příštím jednání 

•   podnět č.342 Odvolání vůči porušení podmínky odběr vzorků půdy a plodů: Mgr. Havlíček- 

 dle informace z Odboru environmentálních podpor (Ing. Palacká) je daná problematika 

řešena, probíhá jednání s předsedou Ovocnářské unie Ing. Ludvíkem a zástupcem SZIFu Ing. 

Krymem.                                                                                                                                                          

úkol: trvá, podat informace na příštím jednání  

•   podnět č.344 Vyúčtování dotací- vrácení přeplatku podpory: Ing. Šebek, Ing. Stehlík- 

otevřít na PM k projednání návrh, zda by bylo možné, aby přeplatky v rámci vyúčtování 

dotací do výše 100 kč nebyly právně vymahatelné 

 

4.     Různé, diskuse 

•   Zálohy plateb LFA, Natura 2000, AEO:  Ing. Stehlík- prošlo poradou ministra, provedena 

změna termínu plnění podmínek AEO z 31. 12. na 30. 11. běžného roku  

•  Ing. Stehlík- zákon o snižování administrativní zátěže v zemědělství tzv. „Antibyro zákon“  

již podepsán Ing. Papežem (Zemědělský výbor)  

•   p. Burkoň (zákon o povinném značení lihu)- Ing. Stehlík dané projednal na PM, p. ministr 

Bendl vede jednání s p. ministrem Kalouskem k danému tématu.                                                    

p. Burkoň doplnil, že dané bylo projednáno i v PSP ČR. Poslanec Ing. Lobkowicz doporučil 

projednání odložit (po 15. 5.) z důvodu zpracování přijatých připomínek (rozložení 5. mil. 

kauce dle objemu vyrobeného lihu).                                                                                                   

Zástupci ASZ ČR se připojí k podpoře výše zmíněného stanoviska. 

•  Mgr. Řeháková- (ve spolupráci s Mgr. Vlasákem) ohlídat, aby v novele zákona o 

zemědělství byly obsaženy navržené paragrafy týkající se hlášení a evidence včelstev. 

Zároveň byl vznesen dotaz ohledně nejednoznačného výkladu na etiketách přípravků 

k ochraně rostlin (dle vyhlášky 327/2012Sb., o ochraně včel, zvěře ….. v § 5odstav. 2 a 3)- 

spojit se s ŘO rostlinných komodit Ing. Machkem a požádat o nápravu resp. správný výklad. 

•  Ing. Krogman- odešle panu předsedovi dodatečné připomínky k VPŘ PRV na období 2014-

2020 k projednání na PM   

•   p. Burkoň- vznesl připomínku, zda je možné apelovat na SPÚ ohledně prodloužení 

nájemních smluv do konce r. 2014 (přechodné období) -  do PM   
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5.     Závěr 

54. jednání ABK se uskuteční 28. 5. 2013 od 9,00 hodin                                                                            

55. jednání ABK se uskuteční 19. 6. 2013 od 9,00 hodin 

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


